
 

Toimielin:  Liperin nuorisovaltuusto 

Aika ja paikka:  15.11.2023 klo 17–19 Liperin kunta, Ylämyllyn nuorisotila 

Osallistujat:  Emmi Reijonen 
Veikko Koponen 
Else Lehmus 
Teija Kiviniemi 
Roni Nevalainen (etä) 
Jonne Tanskanen (etä) 
Alex Riikonen (etä) 
Miia Nivala, nuorisotyöntekijä 
Jukka Haltilahti, elinympäristöpalvelut 
Päivi Pietarinen, nuorisokummi 
Sotiemme perinnetoimikunnan jäsenet 

  

Liperin nuorisovaltuuston esityslista 15.11.2023  

1. Kokouksen avaus 
Kokous avattiin kello 17.34. 
 

2. Laillisuuden ja päätösvallan toteaminen 
Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 

3. Esityslistan hyväksyminen 
Kohtaan 9. lisättiin muiden teemaviikkojen lisäksi lapsen oikeuksien teemaviikko. Muutoin 
esityslista hyväksyttiin sellaisenaan. 
 

4. Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 
11.10.2023 pidetyn nuorisovaltuuston kokousmuistio hyväksyttiin sellaisenaan. 
 

5. Ajankohtaiset asiat 
5.1 Elinympäristölautakunnan kuulumiset 

Kokous 7.11.2023 
- Tällä hetkellä näyttää siltä, että Viinijärven koulun peruskorjaus ja 

rakennushanke päästään aloittamaan vuonna 2024. Ylämyllyn koulun Jyrin 
yksikön peruskorjaus on suunniteltu aloitettavan vuonna 2028. 



 

- Kärkihankkeina Viinijärven kehittämistyö ja Pärnävaaran alueen 
kehittäminen. Myös nuorten paikan selvitystyö on mukana 
kehittämistyössä. 

- Padel -kenttä on osana Viinijärven kehittämissuunnitelmaa. 
5.2 Hyvinvointilautakunnan kuulumiset  

Kokous 16.11. 
- Ylämyllyllä linja 129.  
- Viinijärven koulunhanke käsittelyssä.  
- Koulupsykologitilanne on parantunut.  
 

5.3 Kunnanvaltuuston kuulumiset 
Kokous 30.10.  
- Työttömyys on nousussa edellisiin vuosiin verrattuna. TE-palvelut siirtyvät 

kuntien hoidettavaksi vuonna 2025. Kunnille luodaan kannustava 
rahoitusmalli. Liperi sijoittuu työllisyysalueella Joensuun seutuun. Nuorten 
monialaisista palveluista vastaa ohjaamo Joensuussa. 

 
Kokous 13.11. 
- Business Joensuu esittäytyi. Yleinen taloustilanne on heikentynyt. Liperi / 

Lipertek Oy saa valmennusta, tilaisuuksia, tapahtumia ja kampanjoita 
työllisyyden lisäämiseksi. 

- Liperin kuntastrategia 2024–2025 tavoittelee asukasluvun pysymistä 
vakaana. Kantava ajatus on yhdessä tekeminen. Työskentely 
Lapsiystävällinen Kunta -tavoitteiden mukaan lisää vetovoimaa. 
Strategiassa ei mainittu juurikaan erikseen nuoria. 

- Veroprosenttia ei päätetty korottaa. 
 

5.4 Lapsiystävällinen kunta -koordinaatioryhmän kuulumiset 
Ei tapaamisia. Seuraava Lapsiystävällinen Kunta -koordinaatioryhmän kokous 
pidetään 11.12. kello 15.00–16.30. 
 

5.5 Maakunnallisen nuorisovaltuuston kuulumiset 
Maakunnallisen nuorisovaltuuston perustama työryhmä on tehnyt 
kouluruokakyselyn. Vastausten määrä oli todella pieni ja valtaosa vastaajista 
joensuulaisia. Maakunnallisessa nuorisovaltuustossa sovittiin, että kysely 
tehdään uudelleen ja ohjaajat voivat auttaa vastausten saamiseksi esimerkiksi 
kouluista.  
Stop koulukiusaamiselle -kampanjaa jatketaan ja se laajennetaan Liperiin. Miia 
ja Nico sopivat tammi- helmikuulle suunnittelutapaamisen nuorisovaltuuston 



 

kokoukseen. Manuva tekee yhteistyössä kampanjaa Liperin nuorisovaltuuston 
kanssa. 
Nico ja Miia menevät seuraavaan Manuvaan 22.11.  
 

5.6 Sotiemme perinnetoimikunnan kuulumiset 
Tänään (15.11) Sotiemme perinnetoimikunta esittäytyi nuorisovaltuuston 
kokouksessa. Jouni Mattila esitteli Sotiemme perinnetoimikunnan toimintaa ja 
tavoitteita. 
 

5.7 Lanit, kunnanvaltuustossa vierailu, Kontiolahden tapahtuma 
Veikko oli laneissa järjestelemässä ja edustamassa nuorisovaltuustoa. Jatkossa 
nuorisovaltuusto pyrkii osallistamaan nuoria tapahtuman järjestämiseen ja on 
alusta alkaen tapahtuman suunnittelussa mukana.  
Emmi ja Else olivat edustamassa nuorisovaltuustoa kunnanvaltuuston 
kokouksessa 30.10. Ensi vuoden puolella vieraillaan uudestaan. On hyvä 
osallistua ja näkyä aktiivisesti kunnassa sekä nostaa nuorten elämää 
keskusteluun. 
Emmi ja Else olivat Kontiolahden 150-vuotisjuhla -tapahtumassa 28.10. 
Kontiolahden nuorisovaltuuston kutsumana. 
 

6 Nuorisovaltuuston lausunto nuorten paikan sijainnille kaavasuunnitelman laatimista 
varten 
Kaavoituspäällikkö Jukka Haltilahti esitteli nuorisovaltuustolle nuorten paikka -vaihtoehtoja 
kaavoitussuunnitelmaa varten. Nuorten paikan suunnittelusta ja valmistelusta tehdään 
lapsivaikutusten arviointi ja nuorisovaltuuston lausunto yhdistetään siihen. Lausunto 
tehdään discordissa. Miia välittää kysymykset ennen discordia ja jokaisen täytyy 
miettiä/vastata näihin kysymyksiin. Lausunto tehdään tiistaina 21.11. klo 18.00. Kaikki 
osallistuvat työskentelyyn. Nuorisovaltuusto kannatti paikkavaihtoehtoja 5, 6 ja 14 
keskeisten sijaintien vuoksi. 
 

7 Lykkyä-lahjakorttien aikataulutus 
Mauri Tolvanen on sopinut Miian kanssa suunnittelupalaverin Lykkyä -lahjakorttien 
jakamiseksi. Else osallistuu nuorisovaltuuston edustajana palaveriin maanantaina 27.11. 
Yläkoululla 3. oppitunnin aikana. Tässä tapaamisessa sovitaan aikataulut, markkinointi sekä 
muut aiheeseen liittyvät asiat. 
 

8 PAVE-nuorisotyön verkosto 
Else osallistuu PAVE-nuorisotyö verkoston kokouksiin. Vuoden 2023 viimeinen kokous on 
22.11. klo 14.30–16.00. Tapaamisia on neljä lukuvuoden aikana. Verkostoon kuuluu 



 

nuorten elämään liittyviä tahoja (mm. nuorisotyö, yläkoulu, Luovi, Ankkuri, TE-palvelut, 
opiskeluhuolto, mielenterveys- ja päihdetyö, seurakuntien nuorisotyöt, lastensuojelu, 
sosiaalihuolto, KOTA…). 
 
 

9 Nuorisovaalit, politiikkaviikko ja lasten oikeuksien viikko 
Nuorisovaalit pidetään 8- 15.1.2024. Katsotaan joulukuun kokouksessa viikon toimintaa 
tarkemmin. Politiikkaviikolla pidetään nuorisovaltuuston koulukierrokset, jotka 
suunnitellaan seuraavassa kokouksessa. 
 
Oppilaskunnanhallituksen tapaamisen aikataulua mietitään, ajankohdiksi ehdotetaan ensi 
viikon keskiviikkoa tai torstaita klo 12.30 alkaen. Teemoina ovat nuorisovaltuuston ja 
yläkoulun oppilaskunnan hallituksen yhteistyö, nuorten väkivalta, yksinäisyys ja päihteet. 
Tapaamisessa työskennellään neljässä eri ryhmässä.  
1. Nuorisovaltuuston ja oppilaskunnan yhteistyö.  
2. Miten saadaan vähennettyä nuorten väkivaltaa Liperissä?  
3. Miten ehkäistä nuorten yksinäisyyttä Liperissä?  
4. Miten vähentää nuorten päihteiden käyttöä Liperissä?  
Miia valmistelee tehtävät ja ohjeistukset työskentelyä varten.  
 
Emmi esitteli lapsen oikeuksien viikolle valmistelemansa materiaalin. Somepäivityksissä 
käytetään valtakunnallisia materiaaleja. Lisäksi jokainen nuorisovaltuustolainen pitää 
yhtenä päivänä my dayn, jossa kertoo omasta hyvinvoinnistaan.  
Maanantai – Jonne ja Roni 
Tiistai - Emmi ja Miku  
Keskiviikko - Teija ja Veikko  
Torstai – Else, Alex 
Perjantai - Nico ja Leevi 
 

10 Nuorisovaltuuston jäsenien jatkaminen kolmannelle vuodelle ja sen edellytykset 
Aihe siirrettiin seuraavaan kokoukseen.  
 

11 Muut esille tulevat asiat 
11.1 Nuorisokummille vietäviä asioita ei ollut. 
11.2 Seuraava nuorisovaltuuston kokous pidetään 13.12. kello 17.00. 

   
12 Kokouksen päättäminen 

Kokous päätettiin ajassa 20.30. 

 


